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Betreft Beantwoorden artikel 40-vragen inzake dakloze jongeren

Geachte heer Burakçin,

Bij brief, ongedateerde en bij ons ingekomen op 28 januari 2020, heeft u op grond 
van artikel 40 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad namens de 
fractie GroenLinks vragen gesteld inzake dak- en thuisloze jongeren.
Wij beantwoorden uw vragen als volgt.

Vraag 1. Heeft u kennisgenomen van dit bericht?

Antwoord Ja.

Vraag 2. Kunt u aangeven hoeveel dak- en thuisloze jongeren (16 tot 27 jaar) 
er in Dordrecht zijn? Zo nee, is het college bereid om uit te zoeken 
hoeveel jongeren in Dordrecht dak- of thuisloos zijn?

Antwoord Over de periode 1 januari 2019 tot medio november 2019, zijn er 
50 verschillende jongeren (18-27 jaar) in het systeem van het Leger 
des Heils teruggevonden. Daarnaast zijn er in de genoemde 
tijdspanne, 15 jongeren in het systeem van Jongeren Op de Rit (JOR) 
gesignaleerd. Dit betekent dat een jongere in de genoemde 
tijdspanne is gezien of dat de jongere nog steeds in beeld is. In het 
kader van het Actieprogramma dak- en thuisloze jongeren worden 
deze aantallen de komende jaren gemonitord.

Vraag 3. Kunt u aangeven wat de meest voorkomende oorzaken zijn van dak- 
en thuisloos zijn van jongeren in Dordrecht?

Antwoord Vanuit het actieprogramma worden de Dordtse dak- en thuisloze 
jongeren geïnterviewd. Hierin worden onder andere oorzaken van het 
dak- en thuisloos worden en de knelpunten die de jongeren ervaren, 
uitgevraagd. De interviewronde wordt in mei 2020 afgerond. 
Vooralsnog is wel duidelijk dat het landelijke probleem van krapte op 
de woningmarkt, ook speelt voor de jongeren in Dordrecht die 
dringend een kamer of woning nodig hebben. Verder lijkt zich ook 
een oorzakelijke relatie met de 18-/18+―problematiek af te tekenen. 
Deze problematiek spits zich toe op de continuïteit van hulp en zorg 
aan jongeren die 18 worden (bijvoorbeeld van jeugdhulp naar WMO). 
Wethouder Heijkoop heeft u eerder toegezegd om voor de zomer met 
een plan van aanpak te komen hoe wij problemen bij de overgang 
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kunnen oplossen en de ondersteuning van jongeren kunnen 
verbeteren. 

Vraag 4. De gemeente Dordrecht doet mee aan een landelijke pilot 
(Actieprogramma Dak- en Thuisloze Jongeren 2019-2021) om voor 
2021 alle dakloze jongeren van de straat te halen). Wat is de stand 
van zaken met betrekking tot dit actieprogramma?

Antwoord Dordrecht neemt (naast 13 andere steden) deel aan het 
actieprogramma als pilotgemeente. De projectleider Actieprogramma 
dak- en thuisloze jongeren heeft in kaart gebracht hoeveel dak- en 
thuisloze jongeren er in de systemen terug te vinden zijn (zie 
vraag 2). Middels interviews brengt zij, samen met een 
ervaringsdeskundige, de achterliggende oorzaken van dak- en 
thuisloos worden en de knelpunten in de keten in beeld. Verder is zij 
gestart om samen met woningcorporaties en zorgaanbieders 
projecten voor woon-/kamertraining te ontwikkelen. Het Leger des 
Heils en de corporaties starten binnenkort met Housing First voor 
jongeren met complexe problematiek. Ook wordt gewerkt aan het 
vereenvoudigen van het proces van het verkrijgen van postadressen 
en wordt onderzocht hoe er beter en sneller samengewerkt kan 
worden in de keten. 
Het Instituut voor Publieke Waarden begeleidt het landelijke 
programma. Vanaf begin 2020 treffen de projectleiders van de 
deelnemende steden elkaar op regelmatige basis om kennis te delen, 
vastlopende casuïstiek met elkaar te bespreken en samen te zoeken 
naar passende oplossingen.

Vraag 5. Uit het bericht valt te lezen dat de problemen binnen het gezin van 
deze jongere al langer bekend waren bij de hulpverlenende instanties  
zoals het Veilig Thuis en het Wijkteam. Kunt u aangeven wat er is 
misgegaan bij de hulpverlening waardoor het zover is gekomen dat 
deze jongere tussen wal en schip is komen te vallen? Welke stappen 
gaat het college ondernemen om dit in het vervolg te voorkomen? 
Als geen actie wordt ondernomen, waarom niet?

Antwoord Op de individuele casus kunnen we vanwege privacyoverwegingen 
niet ingaan in deze beantwoording. De inspanningen zijn nu eerst 
voornamelijk gericht op het verder helpen van deze jongere. 
Daarnaast hebben we met het Sociale Wijkteam (en de betrokken 
mensen van Enver) gesproken hoe het in deze casus gelopen is. 
Hieruit zullen wij lessen trekken en verbeteringen doorvoeren. Dan 
gaat het om zaken waarop wij ons ook richten in het pilotprogramma 
zoals passende en tijdige informatieverstrekking, goede overdracht 
tussen hulpverleners en vraagstukken rondom continuïteit van zorg 
en huisvesting. 
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Vraag 6. Zoals ook uit dit bericht blijkt zouden jongeren niet of nauwelijks 
gebruik maken van bestaande opvangvoorzieningen zoals het Leger 
Des Heils in Dordrecht omdat zij zich daar niet veilig en prettig bij 
zouden voelen. Deelt u de mening van GroenLinks dat er voor dak- 
en thuisloze jongeren een aparte (nood)opvang zou moeten komen, 
omdat de huidige opvangvoorziening van het Leger Des Heils een 
enorme drempel voor hen vormt.
Zo nee, waarom niet?

Antwoord Wij delen uw mening dat de huidige nachtopvang geen goede en 
veilige plek voor jongeren is. In de Visie opvang kwetsbare groepen 
die wij u hebben aangeboden, hebben we mede daarom als een van 
de acties opgenomen dat we de huidige nachtopvang willen 
vernieuwen naar een moderne crisisopvang met eenpersoonskamers 
en een paar kleinere slaapzalen als restcapaciteit. Daarmee beogen 
we meer rust en een grotere kans op snellere verbetering voor dak- 
en thuislozen. Incidenteel zouden dakloze jongeren daar dan ook 
moeten kunnen verblijven, maar zo kort mogelijk. Het blijft de 
ambitie vooral te voorkomen dat jongeren dak- of thuisloos raken en 
ze zo veel mogelijk een passende, duurzame plek te bieden. Daarom 
zetten we vooral in op meer aanbod voor jongeren bijvoorbeeld door 
realisatie van projecten voor kamer-/woontraining voor jongeren (zie 
ook vraag 4) en de start van Housing First voor jongeren.

Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

Het college van Burgemeester en Wethouders

J. Scholten A.W. Kolff
secretaris burgemeester
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